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رئیس جمعیت هلال احمر اعلام کرد
افزایش ایمنی و سلامت زائران در 

اربعین ۱۴۰۲
رئیس جمعیت هلال احمر کشورمان با تشریح 
این  سوی  از  شده  انجام  اقدامات  از  گزارشی 
جمعیت در ماموریت اربعین ۱۴۰۲، اعلام کرد 
که راهپیمایی امسال علیرغم افزایش شمار زائران 
در وضعیت ایمنی و سلامت بهتری در مقایسه 

با سال های قبل برگزار شده است. 
 ۱۴۰۲ اربعین  راهپیمایی  ایسنا،  گزارش  به 
درحالی برگزار شد که شمار زائران ایرانی حاضر 
چشمگیری  رکورد  عظیم  گردهمایی  این  در 
نفر  میلیون  چهار  از  بیش  و  گذاشت  برجای 
به زیارت عتبات رفتند،  در آن شرکت کرده و 
در عین حال آمارهایی که تاکنون منتشر شده 
حاکی از آن است که راهپیمایی امسال علیرغم 
برگزار  بیشتری  ایمنی  در  زائران  افزایش شمار 
شده و خدمات ارائه شده از سوی دستگاه های 
مختلف نیز کیفیت و کمیت بالاتری در مقایسه 

با سال های قبل داشته است.
در میان دستگاه های مختلفی که در برگزاری 
راهپیمایی اربعین ۱۴۰۲ دارای مسئولیت بودند، 
جمعیت هلال احمر از مهم ترین این دستگاه ها 
بود. این جمعیت در داخل کشورمان در کنار 
اربعین  ویژه  طرح  اجرای  به  دستگاه ها  دیگر 
عراق  کشور  در خاک  آن  بر  علاوه  و  پرداخت 
داشت  ایرانی حضور  ارگان  تنها  عنوان  به  نیز 
زائران  به  و درمانی  امدادی  ارائه خدمات  به  و 
و  داخل  در  آن  شمار  که  خدماتی  پرداخت. 
خارج از کشور از سه میلیون و ۶۰۰ هزار خدمات 

امدادی و درمانی فراتر رفته است.
هلال احمر در ماموریت اربعین ۱۴۰۲ چه کرد؟
دکتر پیرحسین کولیوند، رئیس جمعیت هلال 
احمر کشورمان در گفت وگو با ایسنا به تشریح 
اربعین  راهپیمایی  در  جمعیت  این  اقدامات 
امسال و تفاوت خدمات ارائه شده از سوی این 
جمعیت در مقایسه با سال های قبل پرداخته 

است.
رئیس جمعیت هلال احمر کشورمان با بیان 
اینکه طرح سلامت و امداد و نجات اربعین ۱۴۰۲ 
از سوی جمعیت هلال احمر رسما از تاریخ ۲۷ 
مرداد ماه امسال برابر با اول ماه صفر آغاز شده 
و  تا ۱۷ شهریورماه امسال برابر با ۲۲ ماه صفر 
جمعیت  آمادگی  البته  گفت:   داشت،  ادامه 
هلال احمر تا پایان ماه صفر نیز تداوم خواهد 
یافت و خدمات این جمعیت در کشور عراق به 
زائران ارائه می شود. همزمان با اجرای این طرح، 
طرح های ویژه هلال احمر در مشهد و محورهای 
منتهی به خراسان رضوی نیز به مناسب سالگرد 
شهادت امام رضا)ع( نیز اجرا می شود.کولیوند 
از  اعم  شده  به کارگیری  ظرفیت های  درباره 
امکانات، منابع انسانی و تجهیزات امدادی فعال 
در  داخل کشور گفت:  در  اربعین ۱۴۰۲  طرح 
عملیاتی  پایگاه  و  مرکز  کشورمان ۱۳۳۱  داخل 
امداد و نجات درآماده باش کامل قرار داشتند. 
فروند   ۱۸ با  هوایی  امداد  مرکز   ۱۸ همچنین 
بالگرد نیز برای انجام ماموریت های پشتیبانی در 

آماده باش کامل قرار داشتند.  
قرارگاه مرزی شامل ۹  اینکه ۱۵  بیان  با  وی 
قرارگاه درون مرزی و شش قرارگاه برون مرزی 
در طول اجرای طرح ویژه اربعین ۱۴۰۲ از سوی 
اظهارکرد:  شد،  ایجاد  احمر  هلال  جمعیت 
همچنین ۱۸۶ پست موقت و سیار نیز در داخل 

ایران و در کشور عراق برپا شد.
از  کشورمان  احمر  هلال  جمعیت  رئیس 
مشارکت بیش از ۲۲ هزار نیروی تخصصی کادر 
ماموریت  در  احمر  داوطلب جمعیت هلال  و 
اربعین ۱۴۰۲ خبر داد و گفت: در طرح امسال 
۵۴۸۶ دستگاه خودروی عملیاتی به کار گرفته 
خودروی  دستگاه   ۱۴۰ حدود  همچنین  شد. 
کاپوتاژ شده شامل ۳۳دستگاه تریلی، ۹دستگاه 
کامیونت ایسوزو برای حمل داروها، ۱۰دستگاه 
خودرو فرماندهی، ۸۰دستگاه آمبولانس و شش 
دستگاه اتوبوس آمبولانس نیز در کشور عراق به 

کار گرفته شد.

مشکلات محیط زیستی یک شبه حل 
نمی شود

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با تاکید 
بر اینکه محیط زیست یک مسأله درون مرزی 
نیست و مربوط به کل جهان است، اظهار کرد: 
مشکلات محیط زیستی به عوامل زیادی همچون 
بازه  وابسته است و چون در  اقلیمی  تغییرات 
زمانی طولانی به وجود آمده اند نمی توان برای 
رفع آن ها زمان مشخصی تعیین کرد اما یک ساله 

و یک شبه حل نمی شود و نیاز به زمان دارد. 
به گزارش ایسنا، علی سلاجقه در  یک برنامه 
تلویزیونی درباره ضرورت و دستاوردهای اجلاس 
بین المللی مقابله با طوفان های گرد و غبار اظهار 
و حیات  آب، خاک  هوا،  زیست،  محیط  کرد: 
وحش مرز ندارد یعنی جهان یک پیکره واحد 
است. یکی از مؤلفه های محیط زیستی کشور 
که مسئله گرد و غبار است را با کمک سازمان 

بین الملل در دستور کار قرار دادیم.
وی افزود: گرد و غبار مرز نمی شناسد و گرد 
و غباری که ایران را تحت تاثیر قرار می دهد از 
کشورهای دیگر و خارج از مرزهای کشور، ایران 
را تحت تاثیر قرار می دهد. از آفریقا و کشورهای 
حاشیه خلیج فارس آغاز می شود و در نهایت به 
ایران می رسد بنابراین حتماً باید با همه کشورهای 
دنیا وارد گفتمان شویم تا به یک ادبیات مشترک 

برسیم.
این گفتمان مشترک رسیدن  به  افزود:   وی 
بسیار دشوار بود چرا که گرد و غبار برای بسیاری 
از کشورهای همسایه در اولویت قرار نداشت  
اما مردم ما چالش گرد و غبار را با تمام وجود 
رایزنی های  خوشبختانه  و  می کردند  احساس 

مختلفی با موفقیت انجام شد.
 معاون رئیس جمهور ادامه داد:  رسیدن به 
یک گفتمان مشترک بسیار دشوار بود.  وقتی که 
این رایزنی های  دوجانبه شکل گرفت،  با توجه 
به سیاست های دولتی مردمی انقلابی  که مبتنی 
بر  ایجاد دیپلماسی محیط زیست  با محوریت 
بود،   مسلمان  و  همسو  همسایه.  کشورهای 
تصمیم گرفته شد که دیپلماسی محیط زیست 
که مشترکات تمام مردم جهان است و سیاست 

نمی تواند وارد موضوع شود شکل گیرد.
وی افزود: با توجه به فرمایشات رئیس جمهور 
منطقه ای  نشست  ابتدا  شد  گرفته  تصمیم 
نشست  عنوان  تحت  همسایه  کشورهای 
منطقه ای محیط زیست  کشورهای همسایه  در 
۲۱ تیر سال ۱۴۰۱ برگزار شود  که پس از ۹ ماه 
رایزنی این اتفاق بزرگ افتاد و ۱۱ کشور حضور 

یافتند و بیانیه بسیار مناسبی صادر شد.
به گفته معاون رئیس جمهور کشورها با توجه 
رسیدند  نتیجه  این  به  مطرح شده  مسائل  به 
که یک مشکل مشترک تمام کشورها را درگیر 
ایجاد صندوق  بیانیه موضوع  این  در  می کند. 
منطقه ای  سازمان  زیست،  محیط  منطقه ای 
محیط  منطقه ای  دبیرخانه  و  زیست  محیط 
زیست مطرح شد. وی افزود: دستاورد نهایی این 
است که مردم شاهد کاهش گرد و غبار در کشور 
باشند  و آسمان کشورشان از رنگ خاکستری به 
رنگ آبی تغییر یابد. وقتی که کشور عراق را به 
عنوان اولویت های خود در رایزنی های بین المللی  
قرار می دهیم،  به این دلیل است که چهار کانون 
منشأ گرد و غبار تاثیرگذار بر ایران در کشور عراق 

قرار دارد.
سلاجقه ادامه داد: به این نتیجه رسیدیم که 
در چهار استان کشور عراق  و دو استان ایلام 
و خوزستان به صورت آزمایشی اقدامات اجرایی 
که  است  این  توجه  قابل  نکته  اما  آغاز شود.  
مسائل محیط زیستی یک ساله و یک شبه حل 
طولانی  زمانی  بازه  یک  در  که  چرا  نمی شوند  
این مشکلات ایجاد شده است و اگر به صورت 
مستمر و طولانی مدت شرایط را کنترل کنیم  و 
با تغییر دولت نحوه مدیریت نیز تغییر نکند، 
دهیم.وی  کاهش  را  معضلات  این  می توانیم 
افزود: کشور ایران با توجه به اینکه در منطقه 
خشک و نیمه خشک قرار دارد حتی در شرایط 
آب و هوایی نرمال نیز، واجد گرد و غبار بوده 
سازگار  شرایط  این  با  ما  کشور  مردم  است. 

شده اند.

احمد محمودزاده در گفت وگو با ایسنا، از پیگیری 
برای رفع مشکلات بیمه ای معلمان مدارس غیر دولتی 
و رساندن ساعت کار معلمان این مدارس به ۳۰ ساعت 
کرد:  اظهار  و  داد  خبر  اسلامی  شورای  مجلس  در 
درحال پیگیری مصوبه ای در مجلس شورای اسلامی 
معلمان  کار  ساعت  تصویب،  درصورت  که  هستیم 
مدارس غیردولتی از ۴۴ به ۳۰ ساعت تقلیل می یابد.

وی با تاکید بر اینکه معتقدیم معلم کارگر نیست که 
افزود: در  قانون کار بسنجیم،  با  را  او  ساعات کاری 
حال حاضر معلمین مدارس غیر دولتی طبق قانون کار 
۴۴  ساعت در مدرسه کار می کنند در حالی که معلم 
باید ۳۰ ساعت در مدرسه حضور داشته باشد و بخشی 

از این حضور را در مطالعات او در نظر بگیریم.
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه 
راستا  همین  در  داد:  ادامه  مردمی  مشارکت های 
پیشنهادی در بحث بازنگری قانون مدارس غیر دولتی 
به مجلس داده ایم. اگر این قانون تغییر کند، ساعت 
از ۴۴ ساعت  نیز  کاری معلمان مدارس غیر دولتی 
در  اکنون  هم  پیشنهاد  این  می رسد.  ساعت   ۳۰ به 
آورده  رای  و  مطرح شده  مجلس  آموزش  کمیسیون 

است و منتظر ارجاع آن به صحن مجلس هستیم.
رتبه بندی یک تا پنج مدارس غیر دولتی

معاون وزیر آموزش و پرورش در بخش دیگر سخنان 
خود از رتبه بندی مدارس غیردولتی خبر داد و با بیان 
اینکه رتبه بندی این مدارس جزو برنامه های سازمان 
مدارس غیردولتی است، تصریح کرد: به دنبال پنج 
رتبه کردن مدارس غیردولتی هستیم تا شهریه مدارس 
غیردولتی را به رتبه آنها گره بزنیم. با محقق شدن این 
امر مدارس غیردولتی همتراز هم شهریه های تقریبا 
یکسانی دریافت خواهند کرد. البته امسال هم با همین 
نگاه شهریه مدارس غیردولتی را بستیم اما هنوز رتبه 
مدارس را  اعلام نکرده ایم.پیشنهاد ارائه الگوی توسعه 
و  آموزش  توسط  دولتی  غیر  مدارس  کیفی  و  کمی 

پرورش در برنامه هفتم توسعه
وی در بخش دیگر سخنان خود درباره احکام مربوط 
به سازمان مدارس غیر دولتی در برنامه هفتم توسعه، 
عنوان کرد: در برنامه هفتم توسعه خود ما پیشنهادی 
دادیم که در صورت تصویب بر اساس آن وزارت آموزش 
و پرورش مکلف شود الگو توسعه کمی و کیفی مدارس 
غیر دولتی را ارائه دهد. ما مطالعه ای درباره مدارس 
غیر دولتی در کشورهای دیگر دنیا داشتیم، حدود ۷۲ 
تا دریابیم مدارس غیردولتی  را بررسی کردیم  کشور 
کشورهای دیگر چطور اداره می شود؟ نحوه توسعه 
این مراکز به چه شیوه ای است؟ آیا  همه کشورها مثل 
ما است مقطع ابتدایی را به بخش خصوصی واگذر 
برنامه  رو در  این  از  بیان کرد:  کرده اند؟ محمودزاده 
هفتم توسعه حکمی را آوردیم که در صورت تصویب، 
وزارت آموزش و پرورش مکلف می شود الگوی توسعه 
کمی و کیفی مدارس غیر دولتی را برای سال آینده ارائه 
دهد. بر اساس فراتحلیلی که بر روی کشورهای دیگر 
انجام دادیم، این آمادگی برای ارائه این الگو از سوی 
ما به عنوان سازمان مراکز و مدارس غیر دولتی وجود 
دارد و برای دوره تحصیلی ابتدایی و متوسطه نظری 
و فنی حرفه ای برنامه هایی داریم که به چه شیوه باید 

عمل شود.
افزایش شهریه های پایین برخی مدارس غیردولتی

وی در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه حدود 
۱۵۰ شاخص آموزشی و پرورشی برای مولفه های سرانه 
امکانات،  و  تجهیزات  و  فضا  سرانه  انسانی،  نیروی 
کیفیت بخشی آموزشی و پرورشی مدارس غیر دولتی 
تعیین شهریه های  در  احصاء شده است که همگی 
تاثیرگذار بودند، توضیح داد: ۱۸  مدارس غیر دولتی 
هزار مدرسه غیر دولتی داریم که به همین میزان و 
با توجه به مولفه های یاد شده و شاخص های احصاء 
شده، ۱۸ هزار شهریه مختلف در این مدارس داریم. 
ما هفت ماه برای احصای این مولفه ها و شاخص ها 

کار کردیم.

کرد:  نشان  خاطر  پرورش  و  آموزش  وزیر  معاون 
وقت  خیلی  پایین  شهریه های  به روی  ما  امسال 
این  با  که  خدماتی  بودیم  مطمئن  چراکه  گذاشتیم 
شهریه های پایین در مدارس غیر دولتی ارائه می شود 
بی کیفت است و استاندارد نیست. ما نباید اجازه دهیم 
خدمات مدارس غیر دولتی خیلی غیر استاندارد باشد و  
این امر از جمله وظایف ماست. از این رو امسال و سال 
گذشته مدارسی که شهریه های پایین داشتند، افزایش 

شهریه خوبی داشتند.
پایه  کنکور  کلاس های  برای  دولتی  غیر  مدارس 
دوازدهم می توانند ۱۵ درصد بیشتر شهریه دریافت 
کنندرئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه 
مشارکت های مردمی درباره شهریه های مصوب امسال 
مدارس غیردولتی توضیح داد: شهریه ای که امسال ما 
برای مدارس غیردولتی مصوب کردیم از  ۵ میلیون و 
۱۰۰ هزار تومان شروع می شود تا ۴۸ میلیون تومان که 
البته این رقم ها می توانند به علاوه ۳۸ درصد از شهریه 
مصوب هر مدرسه به منظور ارائه فوق برنامه ها شود. 
درواقع با احتساب فوق برنامه ها، شهریه های امسال 
 ۶۵ تا  تومان   ۱۰۰ و  میلیون   ۷ از  غیردولتی  مدارس 

میلیون و ۴۰۰ هزار تومان است.
وی افزود: البته مدارس غیر انتفاعی برای برگزاری 
کلاس کنکور آن هم فقط برای پایه دوازدهم می توانند 
۱۵ درصد بیشتر شهریه دریافت کنند. در واقع مدارسی 
که برای پایه دوازدهم کار آموزشگاهی انجام می دهند 
و برای این کار مجوز دارند، اجازه دارند ۱۵ درصد دیگر 

هم شهریه برای این امر از والدین دریافت کنند.
ارقام مدارس غیرانتفاعی

محمودزاده در عین حال خاطر نشان کرد: حدود ۱۵ 
هزار مدرسه غیردولتی زیر ۲۰ میلیون تومان، ۲۶۵۰ 
تقریبا ۳۵۰  و  تومان  میلیون   ۴۰ تا   ۲۰ بین  مدرسه 
میلیون  تا ۶۵  و  میلیون  بالای ۴۰  مدرسه غیردولتی 
تومان شهریه می گیرند. اغلب مدارسی که بالای ۴۰ 
میلیون تومان و تا ۶۰ میلیون تومان شهریه می گیرند 
در تهران هستند. در استان ها رقم ها متفاوت است، 
مثلا بالاترین رقم شهریه در خراسان، ۳۱ میلیون تومان 

است. البته این عددهایی که ما به عنوان شهریه به 
آن رسیده ایم احتمال دارد مشکلاتی نیز داشته باشد؛ 
نمی گوییم این ها اعداد خوبی هستند اما امسال بحث 
افزایش اجازه بها و دست مزدها را داشتیم. هزینه های 

مدارس بالا رفته است.
از شهریه ۲۵ میلیونی سرویس مدرسه تا والدینی 
که از مدرسه غیردولتی انتظار هتل دارند!معاون وزیر 
آموزش و پرورش، گفت: برخی خانواده ها از مدارس 
غیر دولتی انتظار »هتل« دارند. به خود بنده بعضا 
گفته اند مدرسه ای هست که فرزندم را صبح بگذارم 
آنجا و ۱۲ شب بیاید خانه و بخوابد و صبح هم برود 
مدرسه؟. برخی از والدین از ما این چیزها را می خواهند.

گزاف  شهریه های  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
مدارس غیر دولتی که خارج از شهریه مصوب و تعیین 
بالای  به  بعضا  که  است  سازمان  این  از سوی  شده 
این  حتما  داد:  توضیح  می رسد،  تومان  میلیون   ۱۲۰
مدارس در منطقه یک، دو و سه تهران است. برخی 
مدارس شهریه مصوب را دریافت می کنند اما علاوه 
بر فوق برنامه ها، هزینه هایی برای لباس مدرسه، غذا، 
میان وعده و... دریافت می کنند که اگر این مبالغ را 
به روی شهریه های مصوب بگذاریم رقم شهریه بسیار 
زیاد می شود. برای مثال سال گذشته شهریه سرویس 

مدرسه ای ۲۵ میلیون تومان بود.
محمودزاده گفت: حال اگر هزینه های غذا، سرویس، 
میان وعده و... را کنار بگذاریم، باز هم ممکن است 
برخی مدارس غیر دولتی بیشتر از آنچه ما برای شهریه 
کنند  دریافت  شهریه  خانواده ها  از  کردیم،  مصوب 
که حتما با این موارد برخورد می کنیم و برخورد هم 
کردیم؛ به طوری که در طول یک ماه گذشته بسیاری 
از مدارس گردن کلفت را تعطیل کردیم. طی ده ماه 
گذشته حدود ۸۸۶ آموزشگاه را توبیخ، پلمب یا متوقف 
کردیم و به حدود ۱۱۱۳ مدرسه غیر دولتی تذکر، توبیخ، 

توقف و لغو مجوز داده ایم که عدد خوبی است.
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه 
مشارکت های مردمی در پاسخ به اینکه آیا این توبیخ ها 
انتفاعی دارند نیز  شامل مسئولینی که مدارس غیر 

می شود؟ گفت: شامل همه شده است و هیچ فرقی 
ندارد مدیر مدرسه چه کسی است. ما اسم مدارس 
را دنبال نمی کنیم بلکه پیگیر آنچه در مدرسه اتفاق 
این وظیفه مدیران کل است  البته  می افتد هستیم. 
و من در کلان موضوع باید به این امر نظارت داشته 

باشم.
کنکور سنجه مناسبی برای ارزشیابی نیست

معاون وزیر آوزش و پرورش در بخش دیگر سخنان 
خود با بیان اینکه کنکور سنجه مناسبی برای ارزشیابی 
از ۱۲ سال آموزش و پرورش نیست، تاکید کرد: وقتی 
که  مدرسه ای  می گیرد  قرار  ارزشیابی  سنجه  کنکور 
آموزشگاه محور و تست محور است موفقیت بیشتری 
پایه  دروس  شدن  نهایی  رو  این  از  می کند.  کسب 
داخل  به  را  مرجعیت  که  کرد  ما کمک  به  دوازدهم 
مدرسه و کتاب و معلم و نه تست بازگردانیم. سنجه 
اگر  است.  آموزشی  علمی  فقط  و  بعدی  تک  کنکور 
سنجه را عوض کنیم فعالیت های آموزشگاه محور برکنار 
می شود و معلم و دانش آموزی که کار و تلاش می کند 

و نه تست کار کردن دوپینگی، نتیجه خواهد گرفت.
محمودزاده درباره لغو مجوز برگزاری آزمون انتشارات 
»گاج« نیز توضیح داد: درحال حاضر فقط »انتشارات« 
گاج می تواند فعالیت کند و مجوز برگزاری »آزمون« این 
انتشارات لغو شده است. مجوز آزمون هایش نیز باید 
از سال گذشته لغو می شد اما برای اینکه خانواده ها و 
دانش آموزانی که برای کنکور برنامه ریزی کرده بودند، 
آسیب نبینند، اجازه دادیم تا زمان برگزاری کنکور ۱۴۰۲ 
آزمون ها را ادامه دهد اما پس از آن به مدت دو سال 
شده  لغو  انتشارات  این  برای  آزمون  برگزاری  مجوز  
است.وی درباره سخنان خود در برنامه ای تلویزیونی 
درباره این امر که شائبه تبلیغ برای این انتشارات را 
ایجاد کرده بود، نیز تاکید کرد: این امر تبلیغ نبود. 
اگر در کشور ما بیان تخلف یک موسسه را جزو تبلیغ 
برای موسسه محسوب می کنند، من اصلا بحث ندارم 
اما این کار تبلیغ نبود. این مجموعه تخلف کرده بود و 
ما جلوی تخلف آن را گرفتیم و با شجاعت هم اعلام 

کردیم. 

مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی با اشاره به روند جذب حدود 
۳۲۵۰ ماما در آزمون استخدامی جدید وزارت بهداشت، در عین حال 
تاکید کرد: طبق قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده که به 
صراحت اعلام کرده به ازای هر دو مادر باردار، حداقل یک ماما فعال 
باشد، برآورد کرده ایم و حدود ۱۲ هزار ماما در بخش درمان و حدود 
۸۰۰۰ ماما نیز برای بخش بهداشتی نیاز داریم. دکتر شهلا خسروی 
در گفت وگو با ایسنا، درباره تعداد ماماهای مشغول به کار در نظام 
سلامت کشور، بیان کرد: در حال حاضر حدود ۲۱ هزار ماما در بخش 
درمان در بیمارستان های دولتی و خصوصی و حدود ۲۲ هزار ماما در 
بخش بهداشت ذیل برنامه پزشکی خانواده و نظام شبکه مشغول 
به کار هستند. وی افزود: طبق قانون جوانی جمعیت و حمایت از 
خانواده که به صراحت اعلام کرده به ازای هر دو مادر باردار، حداقل 
یک ماما وجود داشته باشد، ما برآورد کرده ایم و حدود ۱۲ هزار ماما در 
بخش درمان و حدود ۸۰۰۰ ماما نیز برای بخش بهداشتی نیاز داریم.

سهم استخدام ماماها در آزمون استخدامی وزارت بهداشت 
او تاکید کرد: در آزمون استخدامی جدیدی که قرار است سبب 
جذب ۲۵ هزار نیرو در نظام سلامت شود، سهم مامایی حدودا ۳۲۵۰ 
نفر است. تلاش زیادی برای جذب نیروی انسانی مامایی صورت 
گرفته و همچنان به خصوص برای رفع کمبودهای بخش درمان پیگیر 
هستیم؛  البته در این زمینه سازمان امور اداری و استخدامی نیز لازم 
است همکاری لازم را داشته باشد. از طرفی چون نیروهای مامایی 
صرفا خانم هستند برای جذب و ماندگاری نیرو در مناطق محروم و 

کمتر برخوردار هم مشکلات خاص خود را داریم.
مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی با اشاره به اینکه مامایی جزء 
حِرفَ سخت و در عین حال پر مسئولیت است، بیان کرد: علی رغم 
نظام پرداخت ها، مامایی مانند سایر کارشناس ها دیده شده است و 
این یکی از مشکلات است و باید در ابعاد کلان برطرف شود تا حقوق 

و مزایای آنها متناسب با کاری که انجام می دهند دیده شود.

عدم تطابق تعرفه خدمات مامایی با شرایط سخت کاری
وی با اشاره به اینکه اخیرا تعرفه خدمات مامایی در این زمینه 
مصوب شده است، اظهار کرد: البته این تعرفه مطابق با شرایط سخت 
کار مامایی نیست. کارانه زایمانی برای انجام زایمان توسط ماما را 
نیز بارها مطرح کرده ایم که یکی از مشکلات ماماها است و باید این 
معضل هم برطرف شود. در ماده ۵۰ بند ث قانون جوانی جمعیت و 
حمایت از خانواده به اصلاح تعرفه ها و کارانه در جهت افزایش زایمان 
طبیعی اشاره شده است و در این زمینه سازمان های بیمه گر هم باید 

همکاری کافی با ما داشته باشند.
گفت:  ایسنا  به  نیز  مامایی  دانشجویان  جذب  درخصوص  وی 
دانشگاه های دولتی سالانه حدود ۸۵۰ نفر دانشجوی مامایی پذیرش 
دارند و همین تعداد هم فارغ التحصیل می شوند. در دانشگاه آزاد 
هم لازم است میزان جذب تعدیل شود، اما سالانه حدود ۱۲۰۰ نفر 

دانشجو پذیرش می کنند.

واکاوی وضعیت مدارس در آستانه اول مهر 

هتل به جای مدرسه غیرانتفاعی 
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی از پیگیری برای رفع مشکلات بیمه ای و رساندن ساعت کاری معلمان مدارس 

غیردولتی به ۳۰ ساعت از طریق مصوبه ای در مجلس شورای اسلامی و نیز رتبه بندی مدارس غیردولتی خبر داد. 

وم اصلاح تعرفه ها مطابق قانون جوانی جمعیتکمبود 20 هزار »ماما« در کشور لز

اگر هزینه های 
غذا، سرویس، 
میان وعده و... 

را کنار بگذاریم، 
باز هم ممکن 

است برخی 
مدارس غیر 

دولتی بیشتر از 
شهریه بگیرند، 

از خانواده ها 
شهریه دریافت 
کنند که حتما 

با این موارد 
برخورد کنیم 
و بسیاری از 

مدارس گردن 
کلفت را تعطیل 

کردیم


